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P R O T O K Ó Ł   N R  CXII/2024 
ze sto dwunastej sesji Rady Miejskiej w Radomiu  

odbytej w dniu 25 marca 2024 roku 
w Sali Obrad Rady Miejskiej w Radomiu im. Marii Kelles - Krauz, Rynek 1 

 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy.  
Posiedzenie otworzył i na nim przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Radomiu – radny 
Dariusz Wójcik. 
 
Przewodniczący Dariusz Wójcik na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sesji obecni byli radni według listy obecności, która została dołączona do materiałów z sesji. 
Radni nieobecni: Adam Bocheński, Robert Fiszer, Mirosław Rejczak.  
 
Na sekretarzy obrad zgłoszono radnych: Kazimierza Staszewskiego i Roberta Chrobotowicza. 
Radni wyrazili zgodę na pełnienie funkcji sekretarzy. Sekretarze zostali wybrani jednogło-
śnie (18 za – głosowanie nr 1).  
 
 
Porządek sesji: 
1. Otwarcie obrad oraz wybór sekretarzy. 
2. Przyjęcie protokołów z CX i CXI sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
5. Wystąpienie przedstawicieli mieszkańców ulic: Sołtykowskiej, Bieszczadzkiej, Zbożowej,  
     Gajowej, Źródłowej w sprawie stanu tych ulic.  
6. Sprawozdanie Młodzieżowej Rady Miasta Radomia z prac w bieżącej kadencji.  
7. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych (wiadukt 
       przy ul. Żeromskiego, ul. Wolanowska, trasa N-S). 
8. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego Centrum 
      Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Centrum Sportu. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10 . Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
1) dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2024 rok oraz zmiany Wieloletniej Prognozy  
     Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 2024 - 2045 – druki nr: 990, 991, 
2) aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  
     oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego - druk nr 986, 
3) odstąpienia od obowiązku przetargu i zawarcia 10-letnich umów dzierżawy nieruchomości,  
     zabudowanej budynkami handlowo – usługowymi z garażami w podpiwniczeniu, stanowią- 
     cej własność Gminy Miasta Radomia, położonej w Radomiu przy ulicy 11 Listopada, w skład  
     której wchodzą działki oznaczone nr: 58/82, 58/83, 58/84, 58/85, 58/86, 58/87, 58/88,  
     58/89 (obr. 0020 - Gołębiów, ark. 19) z przeznaczeniem pod istniejące pawilony handlo- 
     we/garaże samochodowe wraz z ich obsługą komunikacyjną – druk nr 987, 
4) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Radomia do spółki SIM KZN Mazowsze  
     Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Piasecznie – druk nr 988, 
5) zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnic- 
     twa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej  
     – druk nr 989, 
6) podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na  
     realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku  
     – druk nr 970, 
7) uchwalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej  
     w Radomiu przy ul. Niemcewicza 91 – druk nr 971, 
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8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
     Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Radomia na  
     lata 2022-2025 – druk nr 972, 
9) wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Gminą Wierzbica w zakresie realizacji zadania   
     z zakresu pomocy społecznej – druk nr 973, 
10) wysokości opłat za usługi wsparcia krótkoterminowego w formie pobytu całodobowego  
       świadczonego przez domy pomocy społecznej – druk nr 974, 
11) określenia szczegółowych warunków przyznawania usług wsparcia krótkoterminowego  
       w formie pobytu całodobowego oraz warunków odpłatności za te usługi oraz szczegóło- 
       wych warunków całkowitego lub częściowego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich  
       pobierania – druk nr 975, 
12) przyjęcia programu osłonowego Gminy Miasta Radomia "Korpus wsparcia Seniorów" na  
       rok 2024 – druk nr 976, 
13) przyjęcia Programu oddziaływań psychologiczno - terapeutycznych dla osób stosujących  
       przemoc domową na lata 2024 – 2030 – druk nr 977, 
14) przyjęcia Programu oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc  
       domową na lata 2024-2030 – druk nr 978, 
15) przyjęcia Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających  
       przemocy domowej na lata 2024-2030 – druk nr 979, 
16) zmiany uchwały nr CX/1071/2024 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia  26 lutego 2024 r.  
       w sprawie ustanowienia Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia "Opieka wytchnie- 
       niowa" – edycja 2024 – druk nr 980, 
17) przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej dla Gminy Miasta Radomia  
       na lata 2024 – 2026 – druk nr 981, 
18) zmiany uchwały Nr CVIII/1048/2024 z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie udzielenia  
       Parafii pw. św. Jana Chrzciciela w Radomiu dotacji z budżetu Gminy Miasta Radomia  
       w roku 2024 na realizację zadania pn.  „Radom, kościół farny, konserwacja i restauracja  
       polichromii autorstwa Wacława Taranczewskiego (XX w.), etap VI: polichromie w prezbite- 
       rium” – druk nr 982, 
19) określenia na rok 2024 sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na terenie Gminy         
       Miasta Radomia – druk nr 983, 
20) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Radom – druk nr 984, 
21) przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
       zwierząt na terenie Gminy Miasta Radomia w 2024 r.’’ – druk nr 985, 
11. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
12. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
13. Sprawy różne i wolne wnioski: 
1) Sprawozdanie Prezydenta Miasta Radomia z dnia 8 marca 2024 r. z realizacji „Powiatowe- 
     go Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli  
     i Porządku Publicznego na lata 2019 – 2023” za 2023 rok, 
2) Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radomiu organizatora rodzinnej  
     pieczy zastępczej z efektów pracy za 2023 rok, 
3) Sprawozdania za rok 2023 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny wraz  
     z potrzebami związanymi z ich realizacją.  
14. Zamknięcie obrad. 
 
 
Zmiana porządku obrad: 
- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o zdjęcie z porządku obrad Sprawozdania z działalności 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radomiu z realizacji zadań powiatu w 2023r. 
oraz zestawienia potrzeb w zakresie pieczy zastępczej. 
 
Punkt 13.3 został zdjęty z porządku obrad. 
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- wniosek Prezydenta Miasta Radomia o wprowadzenie do porządku obrad Sprawozdania za 
rok 2023 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny wraz z potrzebami związanymi 
z ich realizacją.   
 
Sprawozdanie zostało wprowadzone do porządku obrad jednogłośnie (19 za – głosowanie nr 2) 
jako punkt 13.3.  
 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołów z CX i CXI sesji Rady Miejskiej w Radomiu. 
Protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
Za przyjęciem protokołu z CX sesji Rady Miejskiej w Radomiu odbytej w dniu 26 lutego 
2024r. głosowało 14 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania – głosowanie                 
nr 3. Protokół został przyjęty.  
 
Za przyjęciem protokołu z CXI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Radomiu odbytej                  
w dniu 28 lutego 2024r. głosowało 18 radnych, 0 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosowania 
– głosowanie nr 4. Protokół został przyjęty.  
 
 
Ad. 3. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej. 
Informacje radni otrzymali wraz z materiałami na sesję.  
Ich treść (2 szt.) została dołączona do materiałów z sesji.  
 
 
Ad. 4. Wystąpienia parlamentarzystów i dyskusja. 
Nie było żadnego parlamentarzysty. 
 
 
Ad. 5. Wystąpienie przedstawicieli mieszkańców ulic: Sołtykowskiej, Bieszczadzkiej, 
Zbożowej, Gajowej, Źródłowej w sprawie stanu tych ulic.  
Przewodniczący Dariusz Wójcik poinformował, że mieszkańców zaprosił na godz. 10, aby nie 
musieli oczekiwać na całej sesji, dlatego będzie realizował porządek obrad dalej, a jak miesz-
kańcy przyjdą o godz. 10 zostaną dopuszczeni do głosu.  
 
 
Ad. 6. Sprawozdanie Młodzieżowej Rady Miasta Radomia z prac w bieżącej kadencji. 
Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Radomia przedstawił krótkie sprawozdanie z dzia-
łalności Młodzieżowej Rady w czasie kadencji Rady Miejskiej w Radomiu. Zaprezentował skład 
Młodzieżowej Rady na przestrzeni lat oraz omówił podejmowane aktywności. Ponadto zaprosił 
na zbliżający się jubileusz Młodzieżowej Rady Miasta Radomia.  
 
Radny Łukasz Podlewski zwrócił się do przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta, że obserwuje 
ich poczynania. Są naprawdę grupą osób zaangażowanych w życie miasta. Zapytał, czy będą 
podejmować inicjatywy w sprawach dotyczących młodzieży, chociażby w kwestiach darmowej 
komunikacji, która w Radomiu dla uczniów i studentów miała obowiązywać od kilku lat zgodnie 
z zapowiedzią pana prezydenta Witkowskiego? Zapytał, czy w tej kwestii rozmawiali z panem 
prezydentem i kiedy ta propozycja może być zrealizowana?  
 
Radny Dawid Ruszczyk zaproponował, aby w przyszłej kadencji wprowadzać punkt – informacja 
Młodzieżowej Rady Miejskiej, aby można było tę współpracę mocniej zacieśniać i może wspólnie 
szukać nowych pomysłów i wspólnie wypracowywać rozwiązania.  
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Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta odniósł się do poruszanych spraw w zakresie: 
- spotkań z prezydentem miasta oraz radnymi,  
- bezpłatnej komunikacji dla uczniów,  
- składania sprawozdań z działalności Młodzieżowej Rady Miasta.  
 
 
Ad. 7. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji inwestycji drogowych 
(wiadukt przy ul. Żeromskiego, ul. Wolanowska, trasa N-S). 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Piotr Wójcik przedstawił informacje o stanie 
realizacji inwestycji drogowych: 
- wiadukt w ul. Żeromskiego – trwają prace związane z usuwaniem kolizji związanych z infra-
strukturą. Są też prowadzone prace fundamentowe, są stawiane podpory, zbrojenia pod te pod-
pory. Termin realizacji do kwietnia 2025r.  
- trasa N-S od ul. Szklanej do ul. Andersa – gotowy jest most nad Potokiem Północnym. Trwają 
roboty przy budowie przepustu przy zbiorniku retencyjnym. Rusza budowa przejścia podziem-
nego. Zostały rozebrane budynki, które kolidowały w okolicy ul. Szklanej. Prowadzone są roboty 
ziemne, kanalizacyjne, drogowe poprzez ustawianie krawężników. Jeżeli pogoda pozwoli będzie 
teraz układana nawierzchnia bitumiczna. Trwają te pace przy oświetleniu ulicznym. Termin:                    
I kwartał 2025.  
- ul. Wolanowska – zostały otworzone oferty. Zgłosiło się 5 firm. Dwie najkorzystniejsze oferty 
są badane: firmy Strabag za 58.331.000 zł oraz firmy Budromost za 58.652.000 zł. MZDiK ma 
90 dni na sprawdzenie ich pod kątem formalnym i rachunkowym oraz prawnym.  
 
Radny Marcin Majewski – tasa N-S III etap – czy jest możliwość zakończenia prac wcześniej? Czy 
jest możliwość otworzenia odcinków wcześniej, aby trochę udrożnić ruch w północnej części 
miasta? Czy są zabezpieczone środki na łącznik między nowopowstającą trasą N-S a ul. Zbrow-
skiego? Czy są zabezpieczone środki dotyczące budowy łącznika między ul. Gołębiowską                           
a ul. Andersa? Czy MZDiK posiada dokumentację pozwalającą na wybudowanie tych łączników? 
Kiedy zostanie zrealizowany łącznik między nowopowstającą trasą N-S a ul. Zbrowskiego                            
i ul. Gołębiowską? Ul. Zbrowskiego – ile razy został podpisany aneks do umowy? Na jaką kwotę                      
w chwili obecnej są wykonywane te prace? Czy ta dokumentacja została odebrana, jeżeli  nie to 
jaki jest obecnie termin?  
 
Radny Łukasz Podlewski – ul. Wolanowska – czy jest na tej sali ktoś, kto powie ile milionów mniej 
otrzymamy, czyli stracimy, bo został tak przygotowany przetarg, tak zostały oszacowane koszty 
i tak został na szybko złożony wniosek dotyczący przesunięcia? Radny wskazywał od początku, 
że należało wtedy powtórzyć przetarg dotyczący ul. Warszawskiej. W Urzędzie Miejskim szybko 
zapadła decyzja, że przesuwa się na ul. Wolanowską. Kosztorys w zakresie ul. Wolanowskiej 
wynosił 57 mln zł. MZDiK na ten przetarg zabezpieczył 66 mln zł, czyli z góry było wiadomo, że 
będzie minimum 10 mln zł mniej. Koniec końców Radom nie otrzyma 76 mln zł. Jeżeli BGK się 
zgodzi mamy szanse otrzymać około 55 mln zł. Środki są przeznaczone na zadanie, które jest              
w przetargu. Nie ma dziś możliwości wystąpienia do BGK, aby dołożyli jeszcze 15 mln zł. Dziś 
Radom zamiast 76 mln  może otrzymać 56 mln zł. Dostaniemy około 20 mln zł mniej.  
 
Zastępca dyrektora MZDiK Łukasz Kuna udzielił dodatkowych informacji dotyczących: 
- budowy wiaduktu,  
- wybudowania łączników między ul. Zbrowskiego i ul. Andersa oraz między ul. Andersa                               
i ul. Gołębiowską,  
- wykonania dokumentacji na łączniki oraz terminów ich realizacji,  
- kosztów wykonania powyższej dokumentacji.  
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Zastępca prezydenta Mateusz Tyczyński udzielił dodatkowych informacji w zakresie: 
- złożonych ofert na realizację ul. Wolanowskiej,  
- wystąpienia o dodatkowe środki dla miasta.  
 
 
Ad. 8. Informacja Prezydenta Miasta Radomia o stanie realizacji budowy Radomskiego 
Centrum Sportu oraz informacja o pracy Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Cen-
trum Sportu. 
Zastępca prezydenta miasta Mateusz Tyczyński poinformował, że oferty na wybudowanie try-
buny zachodniej i wschodniej zostały złożone i otwarte. Najtańsza z nich jest poniżej 40 mln zł. 
Zakładali, że będzie to około 47 mln zł. Zabezpieczone było 45 mln zł. W tej chwili oferty są 
sprawdzane. Kolejna oferta warta 44 mln zł również mieści się w możliwościach, więc może 
zakomunikować, że jeśli tylko te oferty są formalnie prawidłowe, to zostanie podpisana umowa 
na te dwie trybuny w najbliższych tygodniach. Będzie to 5.600. krzesełek, 21 miesięcy od pod-
pisania umowy realizacja tej inwestycji. Nie będzie kolidować z rozgrywaniem meczów, czy in-
nych wydarzeń na stadionie miejskim przy ul. Struga 63.  
 
Przewodniczący Doraźnej Komisji ds. Budowy Radomskiego Centrum Sportu Łukasz Podlewski 
poinformował, że w związku z tym, że na trzech ostatnich posiedzeniach nie pojawiał się nikt 
komisja odbędzie się po sesji. Z informacji jakie do nich trafiają umowa z wykonawcą będzie 
podpisana na początku kwietnia. Najprawdopodobniej komisja odbędzie się po podpisaniu 
umowy. Dziś pozostaje kwestia elewacji. Z tego, co radny słyszał jest szansa żeby został uru-
chomiony przetarg dotyczący elewacji. Ponadto radny odniósł się do kwestii ul. Wolanowskiej, 
że to bardzo dobrze, że jest taniej. Kosztorys na ul. Wolanowską wynosił 57 mln zł brutto. Oferty 
mogły być droższe, ale można było przewidzieć, że jeżeli kosztorys jest na kwotę około                             
57 mln zł, to oferty mogą być tańsze niż 76. To bardzo dobrze, że jest taniej, tylko łatwiej byłoby 
zejść z zadania, bo dziś, o tym prezydent nie chciał powiedzieć, oferta na 58 mln zł będzie ważna 
jeżeli BGK się na nią zgodzi i dopuści do realizacji nakładki na ul. Kieleckiej, bo jeżeli BGK się na 
to nie zgodzi, to oferty będą jeszcze tańsze. Te nakładki są puszczone w przetargu jakby wa-
runkowo. Środki te nie zostaną w kasie miasta, one zostaną w BGK, a to, że dostaniemy je                   
z innej szuflady, bo premier dołoży z innego funduszu, to fajnie, tylko lepiej by było, gdybyśmy  
te 76, 74, 72 po prostu otrzymali. Otrzymamy 95% wartości podpisanej umowy w ramach tego 
programu.  
 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik poinformował, że od ostatniej sesji do dnia                   
22 marca interpelacje złożyli radni: 
- Marcin Kaca – 15, 
- Marcin Majewski – 3,  
- Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz – 2, 
- Łukasz Podlewski – 2,  
- Dariusz Wójcik – 1. 
Przewodniczący poinformował, że w ostatnim czasie zmienił się tryb interpelacji. Do tej pory 
one wpływały do Biura Rady Miejskiej i pracownicy Biura przesyłali je do pana prezydenta. Nie-
stety zostały one zwrócone dlatego, że Urząd żąda, aby było pismo przewodnie przewodniczą-
cego Rady. Ma to na celu tylko i wyłącznie opóźnienie procesu interpelacji, żeby na niektóre nie 
odpowiedzieć. One nie będą tak szybo szły do pana prezydenta.  
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Ad. 10. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 
Ad. 10.1. Rozpatrzenie projektów uchwał na drukach nr: 990 i 991 z autopoprawkami.  
Do projektów uchwał wpłynęły na piśmie autopoprawki. Zostały one przesłane radnym pocztą 
elektroniczną.  
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
- druk nr 990 z autopoprawką.  
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka omówił przedłożoną autopoprawkę do projektu uchwały.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej oraz Komisji Gospodarki, Ochrony               
i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne, a także Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Rodziny, która wydała opinię pozytywną w części dotyczącej zdrowia i pomocy spo-
łecznej.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, co wchodzi w skład programu: wzmocnienie systemu cyberbez-
pieczeństwa w Urzędzie Miejskim i MZDiK? Zabezpieczenie środków na odszkodowania                     
600 tys. zł – z czym jest związany wzrost tych środków?  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił informacji dotyczących: 
- zakresu wniosku dotyczącego cyfrowej gminy,  
- środków przeznaczonych na wypłatę odszkodowań.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (12 za, 0 przeciw, 9 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 5) podjęła z przedłożoną autopoprawką 

Uchwałę nr CXII/1074/2024 
w sprawie dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2024 rok.  
 
- druk nr 991 z autopoprawką 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Budżetowej oraz Komisji Gospodarki, Ochrony                
i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne.  
 
Radny Marcin Majewski poruszył sprawę zamiany obligacji na pożyczkę i poprosił skarbnika                    
o informację na ten temat.  
 
Skarbnik miasta Sławomir Szlachetka udzielił dodatkowych informacji dotyczących zamiany ob-
ligacji na pożyczkę.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (11 za, 0 przeciw, 12 wstrzymujących się – głoso-
wanie nr 6) podjęła z przedłożoną autopoprawką 

Uchwałę nr CXII/1075/2024 
w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia na lata 
2024 – 2045. 
 
Ad. 10.2. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 986.  
Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Magda Wielogórska omówiła prezentację dotyczącą 
oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Radom i planów miejscowych w latach 2018 – 2024, a w tym: 
- podstawę prawną,  
- aktualną sytuację planistyczną,  
- cele sporządzanych planów,  
- tworzenie miejsc pracy, tereny inwestycyjne,  
- ochronę terenów otwartych,  
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- rewitalizację Śródmieścia, rozwój zabudowy,  
- wnioski o sporządzenie/zmianę miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego,  
- ocenę aktualności studium,  
- ocenę aktualności planów,  
- wytyczne do wieloletniego programu sporządzania planów.  
 
Radny Marcin Majewski poruszył sprawę planu dotyczącego strefy przylotniskowej i zapytał, na 
jakim etapie jest sporządzanie tego planu?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk poruszył kwestie dotyczące planu ogólnego i poinformował, że ostat-
nio zakończył się czas na ewentualne wnoszenie uwag przez mieszkańców do tego opracowa-
nia. Ile takich uwag wniesiono i czego one dotyczyły? W jaki sposób informacja o planie ogólnym 
oprócz informacji w BIP i na stronie MPU była przedstawiona mieszkańcom? Pojawiło się stwier-
dzenie, że w latach 2014 – 2020 około 80% pozwoleń na budowę dotyczyło terenów, które nie 
są objęte miejscowym planem, natomiast pozostała część pozwoleń na budowę była niezgodna 
z obowiązującym studium. Zapytał, czy Miejska Pracownia Urbanistyczna wnosiła uwagi na eta-
pie wydawania decyzji przez Wydział Architektury o pozwoleniu na budowę? Jakich terenów te 
pozwolenia dotyczyły?  
 
Radny Tomasz Gogacz poruszył sprawę planu ogólnego. Zapytał, czy jest zasadne, aby miasto 
zmieniło granice administracyjne i w jakim kierunku?  
 
Radny Robert Utkowski zapytał, czy zrealizowanie w mieście programu Life wpłynęło na klasy-
fikowanie terenów jako zalewowe czy ewentualnie zagrożone podtopieniami? Czy to wpłynie 
na klasyfikacje takich terenów i czy ją poprawi?  
 
Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Magda Wielogórska udzieliła dodatkowych wyja-
śnień dotyczących: 
- koncepcji strefy przylotniskowej,  
- uwag do planu ogólnego,  
- skutków uchwalenia planu ogólnego,  
- realizacji programu Life i jego funkcjonowanie.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rozwoju Miasta, która wydała opinię pozy-
tywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu większością głosów (18 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 7) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1076/2024 
w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania prze-
strzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
 
Ad. 10.3. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 987.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, których gruntów to dotyczy?  
 
Radny Kazimierz Woźniak zapytał, czy nie można sprzedać udziału w tym terenie? Czy właści-
ciele nie występowali o wykup udziałów w tej nieruchomości?  
 
Sekretarz miasta Michał Michalski udzielił dodatkowych informacji na temat procedury sprze-
daży udziałów.  
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Rada Miejska w Radomiu większością głosów (19 za, 0 przeciw, 2 wstrzymujące się – głosowa-
nie nr 8) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1077/2024 
w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargu i zawarcia 10-letnich umów dzierżawy 
nieruchomości, zabudowanej budynkami handlowo – usługowymi z garażami                                      
w podpiwniczeniu, stanowiącej własność Gminy Miasta Radomia, położonej w Radomiu 
przy ulicy 11 Listopada, w skład której wchodzą działki oznaczone nr: 58/82, 58/83, 
58/84, 58/85, 58/86, 58/87, 58/88, 58/89 (obr. 0020 - Gołębiów, ark. 19) z przezna-
czeniem pod istniejące pawilony handlowe/garaże samochodowe wraz z ich obsługą ko-
munikacyjną. 
 
Ad. 10.4 oraz 10.5. – będą rozpatrywane w dalszej części obrad. 
 
Ad. 10.6. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 970.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (20 za – głosowanie nr 9) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1078/2024 
w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełno-
sprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecz-
nej w 2024 roku.  
 
Ad. 10.7. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 971.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Prezes Fundacji Kreatywnych Innowacji przedstawiła na czym polegają działania fundacji.  
 
Radna Magdalena Lasota poprosiła o przybliżenie rysu historycznego, czym zajmuje się funda-
cja.  
 
Przedstawicielka fundacji omówiła działania fundacji.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (18 za – głosowanie nr 10) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1079/2024 
w sprawie uchwalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Spo-
łecznej w Radomiu przy ul. Niemcewicza 91.  
 
Ad. 10.8. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 972.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (14 za – głosowanie nr 11) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1080/2024 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązy-
wania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Radomia na lata 2022-2025.  
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Ad. 10.9. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 973.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, czy są przy-
gotowywane kolejne porozumienia?  
 
Kierownik referatu w Wydziale Zdrowia i Polityki Społecznej Jolanta Dygas poinformowała, że 
nie toczą żadnych rozmów na ten moment.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (20 za – głosowanie nr 12) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1081/2024 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Gminą Wierzbica w zakresie rea-
lizacji zadania z zakresu pomocy społecznej.  
 
Ad. 10.10. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 974.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zwróciła uwagę na 
różnicę pomiędzy opłatą w Domu Weterana Walki i Pracy a Domu Pomocy Społecznej „Nad Po-
tokiem”. Zapytała, skąd ta różnica? Różnica wynosi około 10 zł.  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak udzielił dodatkowych informa-
cji na temat różnicy w opłacie między domami pomocy społecznej.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 13) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1082/2024 
w sprawie wysokości opłat za usługi wsparcia krótkoterminowego w formie pobytu ca-
łodobowego świadczonego przez domy pomocy społecznej.  
 
Ad. 10.11. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 975.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (20 za – głosowanie nr 14) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1083/2024 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania usług wsparcia krótko-
terminowego w formie pobytu całodobowego oraz warunków odpłatności za te usługi 
oraz szczegółowych warunków całkowitego lub częściowego zwolnienia z opłat, jak 
również trybu ich pobierania.  
 
Ad. 10.12. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 976.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, jakie są koszty tego programu? Na czym polega specyfika tego 
korpusu?  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak udzielił informacji na temat: 
- działań kierowanych do seniorów w ramach tego programu,  
- kosztów tego projektu.  
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Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (23 za – głosowanie nr 15) podjęła 
Uchwałę nr CXII/1084/2024 

w sprawie przyjęcia programu osłonowego Gminy Miasta Radomia "Korpus wsparcia Se-
niorów" na rok 2024. 
 
Ad. 10.13. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 977.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, ile jest rocznie przypadków przemocy domowej?  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak przedstawił aktualne dane                   
w tym zakresie.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 16) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1085/2024 
w sprawie przyjęcia Programu oddziaływań psychologiczno - terapeutycznych dla osób 
stosujących przemoc domową na lata 2024 – 2030.  
 
Ad. 10.14. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 978.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, czy w faktach dotyczących przemocy domowej występuje także 
sytuacja, że to kobieta może stosować przemoc domową?  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak udzielił informacji na temat 
danych dotyczących stosowania przemocy domowej przez kobiety.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (21 za – głosowanie nr 17) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1086/2024 
w sprawie przyjecia programu oddziaływań korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosują-
cych przemoc domową na lata 2024-2030.  
 
Ad. 10.15. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 979.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 18) podjęła  

Uchwałę nr CXII/1087/2024 
w sprawie przyjęcia Programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób do-
znających przemocy domowej na lata 2024-2030.  
 
Ad. 10.16. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 980.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 19) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1088/2024 
w sprawie zmiany uchwały nr CX/1071/2024 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 26 lu-
tego 2024 r. w sprawie ustanowienia Lokalnego Programu Gminy Miasta Radomia 
"Opieka wytchnieniowa" – edycja 2024.  
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Ad. 10.17. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 981.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Rodziny, która 
wydała opinię pozytywną.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, dlaczego jest to program powiatowy, a nie gminny?  
 
Radny Marcin Majewski zapytał, ile osób jest objętych pieczą zastępczą?  
 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Marcin Gierczak udzielił informacji dotyczą-
cych: 
- podstawy prawnej programu,  
- ilości dzieci przebywających w pieczy zastępczej,  
- form pieczy zastępczej.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 20) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1089/2024 
w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej dla Gminy Mia-
sta Radomia na lata 2024 – 2026. 
 
Prowadzenie obrad przejęła wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobo-
towicz.  
 
Ad. 10.4. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 988.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Mał-
gorzata Błażewicz oraz przedstawicielka Krajowego Zasobu Nieruchomości, która omówiła fi-
nansowanie przedsięwzięcia.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Majątku Spółek Miejskich oraz Komisji Go-
spodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne.  
 
Radny Tomasz Gogacz stwierdził, że jest to cenna inicjatywa. Miasto w ogóle nie ponosi ryzyka 
biznesowego. Zapytał, w jakich miastach już działają? Od jak dawna tego typu możliwość za-
spokajania potrzeb mieszkaniowych już można w naszym kraju wykonywać? Czy będzie można 
docelowo dojść do pełnej własności?  
 
Radny Mateusz Kuźmiuk zapytał, jaka będzie wielkość aportu do spółki jaki ma wnieść miasto? 
Jacy są inni udziałowcy tej spółki? Jak będzie wyglądało przygotowanie do budowy, wyboru wy-
konawcy, później jego kontroli i po wybudowaniu obiektów zarządzania tymi nieruchomo-
ściami?  
 
Radny Piotr Szprendałowicz zapytał, jak wysoki miałby być wkład własny najemców? Jak wyglą-
dałaby symulowana wysokość czynszu w odniesieniu do obecnych stawek rynkowych bądź ja-
kichś innych wartości?  
 
Radna Magdalena Lasota zapytała, czy kwota partycypacji będzie zwracana najemcy w momen-
cie, kiedy najemca zdecyduje się mieszkanie opuścić? Jaka byłaby zasada przydziału takiego 
mieszkania? Kto mógłby się ubiegać o najem w SIM-ie?  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Pastuszka – Chrobotowivcz zapytała, o jakich 
wpłatach pieniężnych lub niepieniężnych mowa i w jakiej wysokości? Co się rozumie przez okre-
ślenie „wspólnik”?  
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Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Małgorzata Błażewicz udzieliła dodatkowych wyja-
śnień w sprawach: 
- wielkości aportu do spółki,  
- pozostałych udziałowców spółki SIM,  
- kwoty partycypacji wniesionej przez najemców,  
- zasad przydziału mieszkań.  
 
Ekspertka z Krajowego Zasobu Nieruchomości udzieliła informacji w sprawach: 
- inwestycji realizowanych przez inne miasta,  
- wysokości czynszów za wynajem, 
- możliwości i warunków dojścia do własności,  
- wysokości wkładu własnego najemców,  
- wielkości oferowanych mieszkań,  
- wysokości oprocentowania kredytu.  
 
Kierownik Małgorzata Błażewicz wyjaśniła co oznacza słowo „wspólnik”.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 21) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1090/2024 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasta Radomia do spółki SIM KZN 
Mazowsze Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Piasecznie. 
 
Ad. 10.5. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 989.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Mał-
gorzata Błażewicz.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji ds. Majątku Spółek Miejskich oraz Komisji Go-
spodarki, Ochrony i Kształtowania Środowiska, które wydały opinie pozytywne.  
 
Radny Tomasz Gogacz zapytał, czy wkład własny może być rzeczowy?  
 
Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Małgorzata Błażewicz przedstawiła możliwości wnie-
sienia wkładu rzeczowego.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (22 za – głosowanie nr 22) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1091/2024 
w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Roz-
woju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicja-
tywie Mieszkaniowej. 
 
 
Prowadzenie obrad przejął przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik.  
 
Ad. 5. – (c.d.) Wystąpienie przedstawicieli mieszkańców ulic: Sołtykowskiej, Bieszczadz-
kiej, Zbożowej, Gajowej, Źródłowej w sprawie stanu tych ulic.  
Przedstawiciel mieszkańców ulic: Sołtykowskiej, Bieszczadzkiej, Zbożowej podziękował prze-
wodniczącemu za zaproszenie. Omówił lokalizacje przedmiotowych terenów oraz problem zale-
wania ulicy Sołtykowskiej. Zaprezentował zdjęcia oraz filmy dokumentujące problem związany 
z zalewaniem ulicy wodą. Przybliżył jak z tego powodu wygląda ich życie. Podkreślił, że ich ce-
lem nie jest walka z miastem. Oni są dumni z tego miasta. Chciałby, aby Rada dała radę.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik poinformował, że wspólnie z panem Kazimierzem 
Woźniakiem byli w Wodociągach Miejskich. Ustalili, że Wodociągi Miejskie mogą to zrobić bardzo 
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tanim kosztem. Rozwiązanie mogłoby funkcjonować 10 lat. Ze spotkania wyszli zadowoleni. 
Sprawa była rozwiązana. MZDiK był zapraszany na to spotkanie, nie przyszedł, a później okazało 
się, że zostało podpisane jakieś porozumienie z Wodociągami, że to można zrobić, ale dopiero   
w przyszłym roku. Stwierdził, że czuje się oszukany, bo słyszał, że ten problem się da rozwiązać 
w szybkim tempie w ciągu dwóch miesięcy. Co się później zadziało? Komu przeszkadzało? Kto 
zrobił na złość? Tego nie wiadomo. Mieszkańcy wystąpili z pismem do Zarządzania Kryzyso-
wego, że życie w tym terenie zagraża życiu i zdrowiu. Nie ma innego wyjścia i jako Rada muszą 
złożyć zawiadomienie do prokuratury na działanie Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji i Wo-
dociągów Miejskich, bo w takich warunkach żyć się nie da. Zwrócił się do prezydenta, że to jest 
wstyd. To nie jest Radom XXI wieku. To jest wstyd oszukiwać ludzi. To jest zwykłe oszustwo. 
 
Mieszkaniec ulicy Bieszczadzkiej przedstawił problem ul. Bieszczadzkiej oraz poinformował                    
o prowadzonych działaniach. Poprosił o rozwiązanie tej sprawy. Podkreślił, że nie chcą tam as-
faltu, ale chcą normalnie dojeżdżać do swoich posesji. Poprosił o pozytywne odniesienie się do 
ich sytuacji.  
 
Radny Kazimierz Woźniak przedstawił rys historyczny tego problemu. Zadeklarował w imieniu 
prezesa Wodociągów Miejskich, że do jesieni zostanie tam wykonana kanalizacja deszczowa. 
Uważa, że cały rejon wymaga w następnych latach skanalizowania, bo postępująca zabudowa 
powoduje wzrost ilości wody. Radny uważa, że prezes Wodociągów Miejskich dotrzyma słowa                
i kanał wykonany wzdłuż ulicy przynajmniej doraźnie, na pewno nie docelowo rozwiąże ten te-
mat.  
 
Zastępca dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg i Komunikacji Łukasz Kuna poinformował, że nie 
zostali zaproszeni na spotkanie do Wodociągach Miejskich. Nie wiedzieli o tym spotkaniu. Nie 
mniej jednak spotkali się z prezesem w siedzibie MZDiK, ustalili coś, co wejdzie do realizacji, coś 
co nie jest dzisiaj doraźne. Ustalili, że realizują docelowo układ odwodnienia ulic: Zbożowej, 
Bieszczadzkiej i Sołtykowskiej. Jest ustalony zakres wstępny i zakres do realizacji oraz ustalają 
projekt porozumienia. To w tym roku musi być zaprojektowane i Miejski Zarząd Dróg deklaruje 
partycypację w kosztach realizacji. Ta inwestycja będzie zrealizowana. Przedstawił rozwiązania 
techniczne realizacji tej inwestycji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik zwrócił się do dyrektora, że byli zaproszeni na to 
spotkanie, a nie przyszli. Na spotkaniu ustalono co innego. Nie trzeba robić dokumentacji, wy-
starczy żeby Zarządzanie Kryzysowe wskazało, że ten teren zagraża życiu i zdrowiu ludzi. Wszy-
scy na tej sali wiedzą, że zagraża. Myśli, że temat zakończy się po wyborach samorządowych                 
i wtedy zakończą się obietnice.  
 
Przedstawicielka ul. Gajowej poinformowała, że do tej pory nie mają kanalizacji. Przybliżyła jak 
wygląda życie jej matki zamieszkującej przy tej ulicy. Kilka rodzin zostało tam pozostawionych 
samym sobie. Poprosiła, aby coś z tym zrobić.  
 
Radny Tomasz Gogacz poruszył sprawę zalewania tych dzielnic. Zastanawia się dlaczego wraz 
z wykonaniem kanalizacji sanitarnej nie wykonano kanalizacji deszczowej. Uważa, że głównym 
winowajcą tego są Wodociągi Miejskie, bo winny dbać o meliorację. Uważa, że należy spróbować 
rozwiązać ten problem. Mieszkańcy mają moralne prawo, aby usunąć zaniedbania Wodociągów 
Miejskich.  
 
Radna Magdalena Lasota stwierdziła, że każda Rada na pewno będzie w stanie pomóc tym 
mieszkańcom. Zwróciła uwagę, że na tych terenach nie  ma miejscowych planów. A ponieważ 
nie ma miejscowych planów zagospodarowania, to prawo jest takie, że Wydział Architektury nie 
może odmówić wydania warunków zabudowy i pozwolenia na budowę. Dużo z tych terenów 
jest po prostu terenami zalewowymi. Stwierdziła, że przez poprzednie lata przewodniczący 
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niewiele zrobił dla mieszkańców Sołtykowa. Robi sobie kampanię na ludziach, a nie powinno tak 
być. Stwierdziła, że wszyscy są zgodni, że mieszkańcy mają bardzo trudną sytuację i radna rów-
nież uda się do pana Trzeciaka i do MZDiK. Póki co ta pomoc będzie doraźna, bo cała przebudowa 
rozpocznie się dopiero w przyszłym roku, bo musi być zrobiona dokumentacja. Ze swej strony 
obiecała, że zgłosi się do prezesa Trzeciaka o dokładne deklaracje co w najbliższych miesiącach 
można dla mieszkańców zrobić, żeby nie zalewało ich posesji.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik stwierdził, że radna dyskredytuje MZDiK, bo 
przed chwilą powiedzieli, że jeszcze w tym roku rozpocznie się ta praca. Podkreślił, że to miesz-
kańcy chcieli przyjść na sesję, a przewodniczący nikogo nie przyprowadzał. Rada Miejska jest 
otwarta i każdy mieszkaniec ma prawo. A państwu „z uśmiechniętej Polski” widocznie to prze-
szkadza, że ludzie chcą mówić o swoich problemach.  
 
Radny Piotr Kotwicki stwierdził, że sprawa ul. Gajowej jest znana od kilku lat. Radny się tą 
sprawą zajmował. Jest to sprawa, która woła o pomstę do nieba. Warunki, w których mieszkają 
ci ludzie są przerażające. Niestety w tej kadencji nie udało się tej sprawy załatwić. Radnemu 
pozostaje tylko apelować do radnych, szczególnie w tej dzielnicy, żeby tej sprawy nie zostawili 
tak, jak jest zostawiona przez władze miasta do tej pory i żeby tą sprawę w najbliższej kadencji 
załatwić. Radnemu niestety nie udało się tego dopilnować nad czym boleje i za co przeprasza. 
Zwrócił się z prośbą do radnych, którzy zostaną wybrani w nadchodzących wyborach, aby tej 
sprawy dopilnować.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik zwrócił się z informacją do sekretarza, który ogło-
sił, że jakieś faktury zostały wystawione za prace, które nie zostały do końca wykonane, że 
mogło dojść do popełnienia przestępstwa i żeby sekretarz tą sprawą się zajął.  
 
Przewodniczący Dariusz Wójcik zarządził 5 minut przerwy do godz. 11.15.  
 
Ad. 10.18. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 982.  
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie uchwałami z dnia 27.02.2024r. orzekło 
nieważność w części uchwał Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 29 stycznia 2024r.: 
 Nr CVIII/1047/2024 w sprawie udzielenia Klasztorowi OO. Bernardynów w Radomiu do-
tacji z budżetu Gminy Miasta Radomia w roku 2024 i roku 2025 na realizację zadania pn. „Prace 
remontowo – konserwatorskie Zespołu Bernardyńskiego w Radomiu – Pomnika Historii”,  
 Nr CVIII/1048/2024 w sprawie udzielenia Parafii pw. św. Jana Chrzciciela w Radomiu 
dotacji z budżetu Gminy Miasta Radomia w roku 2024 na realizację zadania pn. „Radom, kościół 
farny, konserwacja i restauracja polichromii autorstwa Wacława Taranczewskiego (XX w.), etap 
VI: polichromie w prezbiterium” 
Uchwały RIO radni otrzymali pocztą elektroniczną. Zostały one również przekazane do Prezy-
denta celem służbowego wykorzystania. Przy omawianiu projektu uchwały proszę Pana Prezy-
denta o informację w tej sprawie. 
Treść uchwał została dołączona do materiałów z sesji.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Kultury i Promocji, która wydała opinię pozy-
tywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (17 za – głosowanie nr 23) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1092/2024 
w sprawie zmiany uchwały Nr CVIII/1048/2024 z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie 
udzielenia Parafii pw. św. Jana Chrzciciela w Radomiu dotacji z budżetu Gminy Miasta 
Radomia w roku 2024 na realizację zadania pn. „Radom, kościół farny, konserwacja                     
i restauracja polichromii autorstwa Wacława Taranczewskiego (XX w.), etap VI: polichro-
mie w prezbiterium”.  



15 

 

Ad. 10.19. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 983.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (17 za – głosowanie 24) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1093/2024 
w sprawie określenia na rok 2024 sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na tere-
nie Gminy Miasta Radomia.  
 
Ad. 10.20. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 984.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rozwoju Miasta, która wydała opinię pozy-
tywną.  
 
Radny Robert Utkowski zapytał, w jakiej wysokości może to być finansowane z programu fun-
duszy europejskich na infrastrukturę? Czy można liczyć na 100%? Na jakich zasadach będzie 
można przyłączać kolejnych klientów? Czy nie ma niebezpieczeństwa, że oczyszczalnia osiągnie 
niebawem swoją maksymalną przepustowość? Czy planowana jest docelowo i w jakiej perspek-
tywie rozbudowa oczyszczalni?  
 
Przedstawiciel Wodociągów Miejskich udzielił informacji w sprawach: 
- wysokości dofinansowania inwestycji,  
- pozyskania funduszy unijnych na ten cel,  
- wzrostu liczby użytkowników w przedmiotowej aglomeracji.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (19 za – głosowanie nr 25) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1094/2024 
w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Radom.  
 
Ad. 10.21. Rozpatrzenie projektu uchwały na druku nr 985.  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki, Ochrony i Kształtowania Środowi-
ska, która wydała opinię pozytywną.  
 
Rada Miejska w Radomiu jednogłośnie (24 za – głosowanie nr 26) podjęła 

Uchwałę nr CXII/1095/2024 
w sprawie przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasta Radomia w 2024 r.’’ 
  
 
Ad. 11. Informacja o pracy Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Łukasz Podlewski poinformował, że nie było posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Kazimierz Staszewski poinformował, że nie 
było żadnych wniosków do komisji  
 
 
Ad. 12. Sprawozdanie delegata Miasta Radomia z posiedzenia Związku Miast Polskich.  
Sekretarz miasta Michał Michalski poinformował, że posiedzenie odbyło się w Tomaszowie 
online. Jedyną rzeczą było wypracowanie stanowiska Związku Miast Polskich skierowanego do 
odpowiednich ministerstw dotyczącego wniosku o wydłużenie terminu procedowania nad pla-
nami ogólnymi o rok. Podstawą było to, że proces konsultacji społecznych jest długi. Nie ma 
jeszcze jednego rozporządzenia wykonawczego.  
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Ad. 13. Sprawy różne i wolne wnioski: 
1)  Sprawozdanie Prezydenta Miasta Radomia z dnia 8 marca 2024 r. z realizacji „Po-
wiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Oby-
wateli i Porządku Publicznego na lata 2019 – 2023” za 2023 rok, 
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
2) Sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radomiu organizatora ro-
dzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy za 2023 rok, 
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
  
3) Sprawozdanie za rok 2023 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny wraz                        
z potrzebami związanymi z ich realizacją. 
Sprawozdanie radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Jego treść została dołączona do materiałów z sesji.  
 
4) pisma, które wpłynęły do Rady Miejskiej: 
- pismo mieszkańców ul. Stepowej i Kąkolowej dotyczące wykupu ich gospodarstw,  
 
- zawiadomienie Wojewody Mazowieckiego (znak: WNP-I.4131.60.2024) z dnia 18 marca 
2024r. o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 
Nr CX/1066/2024 Rady Miejskiej w Radomiu z 26 lutego 2024r. w sprawie uchwalenia miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego „Dolina Kosówki II – etap I”.  
 
Pisma radni otrzymali pocztą elektroniczną.  
Ich treść została dołączona do materiałów z sesji 
 
5) Kolejna sesja planowana jest na 29 kwietnia. Będzie to sesja uroczysta na zakończenie                   
VIII kadencji Rady Miejskiej.  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik przypomniał o konieczności złożenia oświadczeń 
majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku, które należy złożyć do dnia                           
30 kwietnia 2024 roku wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu                      
w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą. Oświadczenia i kserokopie PIT radni 
składają w dwóch egzemplarzach.) 
 
6) Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik złożył życzenia świąteczne.   
 
Ad. 14. Zamknięcie obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Wójcik w związku z wyczerpaniem porządku obrad za-
mknął CXII. sesję Rady Miejskiej w Radomiu o godz. 11.40.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej    Przewodniczący Rady Miejskiej 
Katarzyna Pastuszka - Chrobotowicz      Dariusz Wójcik 
 
 
Sekretarze: 
1. Staszewski Kazimierz   …………………………………………………… 
 
2. Chrobotowicz Robert   …………………………………………………… 
Protokółowała: Agata Gierczak. 


